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H#2.5   b)d6f5   8+12  C+ 
 

a)  1...Re8*e4   2.Kd3*e4   Sh7-f6+   3.Ke4-e5   d6-d7 # 

b)  1...Qh8*d4+  2.Kd3*d4   Sd8-e6+  3.Kd4-e5  f5-f6 # 
 

It is probably for the first time ever that the mechanism of a h#>2 involves 6 (!) 

white pieces (Q+2R+B+2S). Apparently, for the first time ever a h#>2 presents 

reciprocal change of functions of three pairs of white pieces! In the diagram 

position, the e5-square on which the bK is mated is guarded by two white pieces 

(Qh8, Re8). In the final positions, the same e5-square is under control of two other 

white pieces (Rg5, Bb8). Kniest theme. Battery mates with black pieces pinned. 

 

Впервые в механизме задачи h#>2 задействовано 6 (!) белых фигур 

(Q+2R+B+2S). Впервые в задаче h#>2 представлено чередование функций 

трех пар белых фигур! В начальной позиции поле матования черного короля 

е5 контролируют две белые фигуры (Qh8, Re8). В финальных позициях поле 

е5 контролируют две других фигуры белых (Rg5, Bb8). Книст. Батарейные 

маты со связкой.  
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H#3.5        b) wBe8       4+15  C+ 

 

a) 1...Re8-d8!  2.d4*e3  Rd8-d1  3.Sc8-e7! (Sc~?)  Qe1-d2  4.Kb7-c8  Qd2-d7 # 

b) 1...Be8-b5!  2.c4-c3  Bb5-f1  3.Sa7-c6! (Sa~?)  Qe1-e2  4.Kb7-a7  Qe2-a6 # 

 

Turton. Complete analogy of play: Ambush, hideaway, self-unpin, come-and-go. 

Model mates.  

 

Тертон. Полная аналогия игры: засада, хейдвей, саморазвязывание, "ушел-

пришел". Правильные маты.  
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H#4.5                             7+13  C+ 

 

1...b2-b4  2.Kg6-f5  d2-d4  3.e5*d4  c2-c4  4.Bh2-d6  g2-g4+  5.Kf5-e5  f2-f4 # 

 

For the first time ever, a helpmate presents 5 (!) consecutive moves by white pawns 

from 2
nd

 to 4
th
 rank. Model mate. 

 

Впервые в кооперативном жанре представлены 5 (!) последовательных ходов 

белых пешек со второй горизонтали на четвёртую. Правильный мат. 
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H#5.5                             2+15  C+ 

 

1...Rh1-h4  2.Qg4-a4  Rh4-b4  3.Qa4-a7  Rb4-b8  4.Rb3-b7  Rb8*h8   

5.Rb7-e7  Rh8-g8  6.Qa7-d7  Rg8-g6 # 

 

Probably the first-ever presentation of cyclic clearance by pieces of both sides  

(bQ-wR, wR-bR, bR-bQ). All thematic pairs of pieces are created in the course of 

the solution and play along three different lines. 

 

Вероятно, впервые представлена тема циклической прокладки пути фигурами 

обеих сторон (bQ-wR, wR-bR, bR-bQ). Все тематические пары фигур 

создаются в процессе решения и играют по трем разным линиям. 
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H#3              3.1…         6+14  C+ 

 

1.b6*c5  Sg4*e5  2.Ra6-d6  Se5*d7  3.Bc3-f6  Sd7*c5 # 

1.f5*g4  Be8-h5  2.Be4-g6  f4*g5  3.Bg6-f7  Bh5*g4 #  

1.Qe7*e8  c5-c6  2.b6-b5  c6*d7  3.Ra6-d6  d7*e8Q #  
 

White delivers mate three times from squares on which his pieces are initially 

located. Remarkably, the black king stays on the same square. Cyclic Zilahi. 

 

Белые трижды матуют с полей первоначального расположения своих фигур. 

При этом черный король находится на одном и том же поле. Циклический 

Зилахи. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



WCCI 2019-2021 
 

No. 6 

 

Valery Semenenko (Ukraine)  

8
th

 FIDE World Cup in Composing 2020 

5 HM 

 
H#2               6.1…        6+14  С+ 

 

1.Ba5-c3  Qa8-a2!  2.Bc3-e5 (block е5 A)  Qa2-f2 # (guard g3 B, e3 C)  

1.Ba5-e1  Qa8-a1!  2.Be1-g3 (block g3 B)  Qa1-d4 # (guard e3 C, e5 A)  

1.Ba5-d2  Qa8-a3!  2.Bd2-e3 (block e3 C)  Qa3-d6 # (guard e5 A, g3 B)  

1.Kf4-e5 A  Qa8*c8!  2.Ke5-f6  Qc8-h8 # 

1.Kf4-g3 B  Qa8-b8!  2.Kg3*h4  Qb8-f4 # 

1.Kf4-e3 C  Qa8*a5!  2.f5-f4  Qa5*b6 # 

 

A rarely encountered HOTF 3x2. The first three solutions are homogenous, with 

line-opening for white queen and cycle of guarded and blocked squares (A, B, C). 

In the second triplet of solutions, moves to the same thematic squares (A, B, C) are 

made by the black king. In each of the 6 solutions, the first move is made by the 

wQ and all these moves differ in length (ranging from 1 to 7 squares). 

 

Редко встречающийся HOTF 3х2. Первые три решения однородны, с 

открытием линий для белого ферзя и циклом контролируемых и 

блокированных полей (A, B, C). Во второй тройке решений на те же 

тематические поля (A, B, C) ходит уже черный король. В каждом из 6 

решений первым ходом wQ перемещается на разное число полей (от 1 до 7). 

 

 

 


